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Protokół Nr III/ 2009 

z  III sesji Rady Gminy Nowa Słupia 
   odbytej w dniu 29 kwietnia 2009 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Nowej Słupi 
w godz. 10.00- 14.10 

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych na 15 ogółem. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Radny pan Ryszard Karpiński opuścił obrady o godz. 11.45. 
Radny pan Jerzy Domański opuścił obrady o godz. 13.15. 
Radny pan Leszek Kulpiński nieobecny na sali obrad w godz. 12.05 – 12.15. 
W obradach brali udział równieŜ sołtysi gminy Nowa Słupia. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Nadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Pan Wiesław Jerzy Gałka – Wójt Gminy Nowa Słupia, 
2. Pan Władysław Orliński – Z-ca Wójta Gminy Nowa Słupia, 
3. Pani Marzanna Jop – Skarbnik Gminy, 
4. Pani Agnieszka Popczyk-Borowiecka – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w Nowej Słupi 

z/s w Rudkach, 
5. Pan Andrzej Romański – Kierownik Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej w 

Rudkach, 
6. Pan Andrzej Nowak – redaktor gazety „Echo Dnia”.  
 

Ad. pkt. 1 Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy – pani Ewa Guz otworzyła obrady, przywitała radnych oraz 
wszystkich uczestników sesji. 
Na  podstawie  § 37  Statutu  Gminy  Nowa  Słupia  i  listy  obecności  radnych  stwierdziła  
quorum i oznajmiła, Ŝe obrady są prawomocne. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała następujący porządek obrad:  
 

Porządek obrad:  
 
 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami. 
5. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2008 rok: 

- opinia RIO o wykonaniu budŜetu gminy za 2008 rok, 
- zapoznanie Rady Gminy z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy, 
- opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy, 
- dyskusja. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 
7. Podjęcie uchwał:  

- w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej, 
- w sprawie udzielenia pomocy finansowej, 
- w sprawie upowaŜnienia Wiesława Gałki Wójta Gminy Nowa Słupia do zawarcia 

umów partnerskich ze Stowarzyszeniem „Lokalna Grupa Działania – Wokół Łysej 
Góry” na realizację przedsięwzięć pn. „IV Jarmark Świętokrzyski” i „V Jarmark 
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Świętokrzyski” stanowiących część projektu pn. „Moc Świętego KrzyŜa – kampania 
promocyjna produktów turystycznych wokół Świętego KrzyŜa”, 

- w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009r., 
- w sprawie zamiany gruntów niezabudowanych będących w wieczystym uŜytkowaniu 

Gminy Nowa Słupia, 
- w sprawie uchylenia uchwały Nr V/42/07 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia                       

7 października 2008r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu 
nieograniczonego gruntów niezabudowanych stanowiących własność Gminy Nowa 
Słupia, 

- w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, określenia 
inkasentów oraz wynagrodzenia za pobór tej opłaty,   

- w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej między Gminą Nowa Słupia                       
w Rzeczypospolitej Polskiej a Miastem Csengele w Republice Węgierskiej, 

- w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Nowa Słupia                  
w Rzeczypospolitej Polskiej a XX Dzielnicą Budapesztu w Republice Węgierskiej. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10 Zamknięcie obrad. 

Uwag czy teŜ wniosków do powyŜszego porządku obrad nie zgłoszono. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała ww. porządek obrad pod głosowanie: 
Głosowanie: 
za – 15  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0   
W wyniku przeprowadzonego głosowania ww. porządek obrad został przyjęty. 
 

Ad. pkt. 2 Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz zadała pytanie czy są uwagi, co do treści 
protokołu z obrad poprzedniej sesji. Uwag takich nie zgłoszono. Poinformowała takŜe Radę, iŜ 
nie wpłynęła Ŝadna poprawka, co do treści tego protokołu, wobec czego poprosiła o formalne 
przyjęcie protokołu z II sesji Rady Gminy Nowa Słupia odbytej w dniu 30.03.2009r.  
Głosowanie: 
za – 14 
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1   
W wyniku głosowania protokół Nr II/2009 II sesji Rady Gminy Nowa Słupia odbytej w dniu            
30 marca 2009r został przyjęty.   

Ad. pkt. 3 Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
 

Wójt Gminy pan Wiesław Jerzy Gałka przedstawił informacje z prac pomiędzy sesjami, tj.                  
w okresie czasu pomiędzy 30 marca 2009r. a 29 kwietnia 2009r. 
Ten prawie miesiąc poświęcił głównie staraniom o pozyskanie kolejnych środków finansowych 
na inwestycje wodociągowo-kanalizacyjne, drogowe, sportowe i z dziedziny kultury. 
Poinformował, Ŝe: 
- podpisał preumowę na dofinansowanie z Regionalnego Programu Operacyjnego rewitalizacji 

terenów dymarkowskich w Nowej Słupi (kwota 1.940.000 zł). W ramach tej rewitalizacji 
będzie wybudowana droga dojazdowa wonkopem wraz z ciągiem pieszym do nowego 
obiektu jaki będzie powstawał naprzeciwko szkoły. Będzie tam amfiteatr, chcemy 
zagospodarować tereny pod osadę hutniczą i piecowisko, będzie nowe ogrodzenie od ul. 
Świętokrzyskiej wraz z nową bramą wejściową. Inwestycja ta ma wynieść ponad 4 mln. zł.  
W tej chwili przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu - gromadzone są wszelkie 
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dokumenty oraz wyjaśniane pozycje z dokumentacji,  
- podpisał preumowę na drogi gminne w ramach 50% dofinansowania. Rozpoczęte są juŜ prace 

na niektórych odcinkach:  
* w Starej Słupi 350 mb. (tzw. ślepa kiszka) – przewidywany czas wykonania na kwiecień-

lipiec,  
* w Sosnówce 400 mb (tzw. Cegielnia) – przewidywany czas wykonania na kwiecień-lipiec,  
* w m-ci Włochy 300 mb – przewidywany czas wykonania na sierpień-wrzesień, 
* Dębniak 800 mb (dokończenie drogi) – przewidywany czas wykonania – maj, 
* Jeleniów 850 mb. – przewidywany czas wykonania na sierpień-wrzesień, 
*  Stara Słupia (w kierunku Jeleniowa) 700 mb – przewidywany czas wykonania na sierpień-

wrzesień, 
* Stara Słupia (Winnica) 1050 mb – przewidywany czas wykonania na sierpień-wrzesień, 
* Milanowska Wólka – Nowa Słupia 400 mb – przewidywany czas wykonania na sierpień-

wrzesień, 
* Nowa Słupia (od stacji paliw do mostu) 340 mb – przewidywany czas wykonania na 

kwiecień-lipiec, 
* odcinek 145 mb ul. Kieleckiej  w Nowej Słupi firma juŜ wykonuje, 
* Pokrzywianka 450 mb – przewidywany czas wykonania na maj-lipiec, 
* Cząstków 140 mb – przewidywany czas wykonania na maj-lipiec, 
* Jeleniów Dwór – Jeleniów Majdan 680 mb – przewidywany czas wykonania na maj-lipiec. 

Wartość całego tego zadania to 1.950.000 zł. Gmina otrzyma 50% dofinansowania na drogi 
gminne wykonywane w ramach Narodowego Funduszu Przebudowy Dróg Lokalnych. 

- skompletowaliśmy wniosek do projektu ministerialnego Ministerstwa Rozwoju Regionalnego 
Infrastruktura i Środowisko wspólnie z innymi gminami Związku Gmin Gór 
Świętokrzyskich. Z gminy Nowa Słupia do tego projektu zgłaszamy: budowę kanalizacji w 
Bartoszowinach, budowę kanalizacji w Sosnówce, budowę kanalizacji w Nowej Słupi – ul. 
Staszica i Chełmowa oraz budowę wodociągów w pozostałych miejscowościach gminy, które 
jeszcze nie są zwodociągowanie: Nowa Słupia ul. Łazy, Włochy, Skały, Pokrzywianka, 
Cząstków i Stara Słupia w części. Zmieniony zostanie termin rozpatrywania wniosku z 
miesiąca maj na miesiąc lipiec z uwagi na to, Ŝe niektóre inwestycje nie mają 
skompletowanej dokumentacji, 

- mamy juŜ długo oczekiwaną decyzję o dofinansowaniu przebudowy oczyszczalni ścieków w 
Rudkach. Dofinansowanie pochodzi z Mechanizmu Norweskiego. W ślad za tą decyzją 
zostanie podpisana umowa, ale juŜ teraz moŜemy na podstawie tej decyzji przygotowywać się 
do ogłoszenia przetargu. Wójt przypomniał, Ŝe jest to Mechanizm, z którego trudno jest 
wydobyć środki finansowe – z terenu województwa świętokrzyskiego kilkadziesiąt gmin 
składało wnioski, a z powiatu kieleckiego jesteśmy jedyną gminą, która uzyskała 
dofinansowanie. Staramy się o ponad 3 mln. zł, a dofinansowanie z tego źródła moŜe wynosić 
nawet do 85% kosztów całej inwestycji i tyle teŜ otrzymamy, 

- trwa budowa wodociągów w Bartoszowinach, Mirocicach, Dębnie, Jeziorku i Jeleniowie,                
a takŜe kanalizacji w Baszowicach i Hucisku, 

- trwa budowa zespołu boisk wielofunkcyjnych „Orlik 2012” w Rudkach, która zmierza ku 
końcowi, 

- czekamy na ostateczną decyzję w sprawie dofinansowania budowy hali sportowej w Nowej 
Słupi, 

- mamy pozytywną ocenę merytoryczną na dofinansowanie dalszej części przebudowy                        
i modernizacji Gminnego Ośrodka Kultury w Rudkach, 

- mamy pozytywna ocenę merytoryczną na przebudowę drogi w Mirocicach w ramach RPO, 
- 22 maja o godz. 10.15 nastąpi otwarcie ofert na wyłonienie wykonawcy budowy kanalizacji  

w Mirocicach, 
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- przygotowujemy się do ogłoszenia przetargu na kompleksową modernizację oświetlenia 
ulicznego w całej gminie, 

- odbył kolejne spotkanie z Marszałkiem Województwa – panem Adamem Jarubasem                        
i z Dyrektorami Departamentu Funduszy Strukturalnych Urzędu Marszałkowskiego                 
w sprawie dofinansowania inwestycji z RPO oraz PROW-u, 

- odbył spotkanie z Dyrektorem Płazą ze Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich              
w Kielcach w sprawie dróg wojewódzkich.  Zapadły takie ustalenia, aby przetarg na 
modernizację odcinka od Ostrowca Świętokrzyskiego do Nowej Słupi i obwodnicy dla Nowej 
Słupi odbył się jednocześnie oraz aby gmina Nowa Słupia zleciła i zapłaciła 20.000 zł za 
wykonanie nowej wersji kosztorysu na odcinek drogi od Huty Koszary do Rynku w Nowej 
Słupi. Związane jest to z tym, iŜ w międzyczasie wymuszono wybudowanie przejścia dla 
zwierząt o szer. 15 m i wysokości 5 m na które musi być opracowana dokumentacja, 
uzyskane wszelkie decyzje środowiskowe i lokalizacyjne oraz pozwolenie na budowę. 
Rozmowy toczyły się w kierunku takim, aby rozbudowy drogi nie zablokować poprzez ten 
wymóg wybudowania przejścia dla zwierząt. Jeśliby teraz trzeba było zlecić w normalnym 
trybie zaprojektowanie tego przejścia, następnie uzyskać decyzje i pozwolenia na budowę 
przy takiej inwestycji i NATURA 2000 - trwałoby to 2-3 lata. Dlatego teŜ jest decyzja, Ŝe 
będzie ogłoszony przetarg, jeśli tylko zlecimy za te 20.000 zł opracowanie nowego 
kosztorysu w taki sposób, Ŝe będzie podzielony na trzy części: pierwsza część od Huty 
Koszary do lasu w Bartoszowinach, druga część od początku lasu do jego końca w 
Bartoszowinach, trzecia część od końca lasu do Rynku w Nowej Słupi. Chodzi o to, aby w 
tym przetargu było ujęte zadanie rzeczowe w następujący sposób: odcinek do lasu do 
wykonania, odcinek od lasu do Nowej Słupi do wykonania, a odcinek przez las do 
zaprojektowania, uzyskania pozwolenia na budowę i wybudowania. Jest to chyba najlepsze 
rozwiązanie poniewaŜ ta inwestycja przewidziana jest do realizacji w ciągu dwóch lat i w tym 
czasie firma, która wygra przetarg (moŜe juŜ w czerwcu br.) jest w stanie zaprojektować, 
uzyskać pozwolenie i jeszcze wybudować to przejście dla zwierząt (wiadukt) w lesie w 
Bartoszowinach. 

Ponadto:   
- trwają przygotowania do „Jarmarku Świętokrzyskiego”, który odbędzie się 16-17 maja br. na 

Świętym KrzyŜu. W trakcie jego trwania w dniu 17-go przewidziane jest podpisanie umowy 
o współpracy partnerskiej z miastem Csengele w Republice Węgierskiej. 

   W czasie tego miesiąca pomiędzy sesjami prowadzone były intensywne rozmowy nie tylko           
z Miastem Csengele ale takŜe z: 

   * XX Dzielnicą Budapesztu, z władzami której zostanie podpisana umowa o wzajemnej 
współpracy podczas Dymarek Świętokrzyskich w miesiącu sierpniu br.      

   * misteczkiem Zalakaros w Republice Węgierskiej, którego przedstawiciele przybyliby do   
nas podczas organizacji festynu w Baszowicach. 

- w Wielki Piątek wspólnie z duŜą liczbą pielgrzymów brał udział w odprawieniu drogi 
krzyŜowej z Nowej Słupi na Święty KrzyŜ, 

- brał udział w 50-leciu kapłaństwa Ojca Henryka Stempla na Świętym KrzyŜu z duŜym 
udziałem wiernych, 

- brał udział w pogrzebie byłego radnego Sejmiku Samorządowego Województwa 
Świętokrzyskiego śp. Leszka Bugaja, 

- przeprowadzony został konkurs na Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Nowej Słupi i od 4 maja br. nowym kierownikiem będzie pani Maria Kargol. ZłoŜone zostały 
dwie ofery: jedna z Ostrowca Świętokrzyskiego, a druga z Dębna koło Brzeska. Oferta z 
Ostrowca Św. nie spełniała ustawowych wymogów w związku z czym z przyczyn 
formalnych została odrzucona. Druga oferta z Dębna p. Mari Kargol spełniała wszystkie 
wymogi i musiała być zakwalifikowana. Pani tej postawiony był jedynie warunek 
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rozwiązania problemu zamieszkania.  Warunek ten spełniła – wynajęła mieszkanie w Nowej 
Słupi. 

- przygotowywał sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2008 rok uzyskując pozytywną 
jego opinię przez RIO w Kielcach.  

   W tym miejscu Wójt złoŜył podziękowania pani Skarbnik, jej podległym pracownikom, 
wszystkim dyrektorom i kierownikom jednostek organizacyjnych, wszystkim pracownikom 
urzędu a takŜe radnym i sołtysom za współuczestnictwo w realizacji ubiegłorocznego budŜetu 
gminy. Podziękowania takŜe złoŜył Komisji Rewizyjnej za przeprowadzoną kontrolę, za 
ocenę i za wnioskowanie o udzielenie absolutorium.  

Na zakończenie poinformował, Ŝe: 
- 1 maja br. swoje 10-lecie będzie obchodzić firma IWBUD pana Ryszarda Iwana, 
- 3 maja odbędzie się poświęcenie samochodu straŜackiego dla OSP we Włochach oraz 

odbędzie się zamówiona przez Przewodniczącą Rady Gminy msza św na Świętym KrzyŜu, 
- 4 maja o 17-tej odbędzie się w GOK w Rudkach akademia z okazji uchwalenia Konstytucji         

3 Maja. 
 

Ad. pkt. 4 Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami. 
   

Sprawozdania dokonała Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz. Poinformowała, Ŝe               
w tym okresie reprezentowała Radę na następujących uroczystościach i spotkaniach: 
- na spektaklu teatru EKCE HOMO w Gminnym Ośrodku Kultury w Rudkach, 
- na drodze krzyŜowej w Wielki Piątek od Nowej Słupi na Święty KrzyŜ, 
- na spotkaniu z członkiem Zarządu IRD Duhalow z Irlandii p. Majkelem Doylem oraz 
Wójtami Gmin naleŜącymi do Lokalnej Grupy Działania, 
- na uroczystościach upamiętniających mord katyński, które odbyły się w kościele na Świętym 
KrzyŜu oraz pod krzyŜami katyńskimi u stóp Świętokrzyskiego Parku Narodowego. Razem z 
Wiceprzewodniczącym Rady Gminy panem Henrykiem Gąsiorem oraz radnymi panem Janem 
Marcem i Kazimierzem Pawlikiem złoŜyli wieniec i zapalili znicz, 
- na mszy św. na której jubileusz 50-lecia obchodził Ojciec Henryk Stempel. 
Poza tym, wraz z Panem Wójtem przygotowywała materiały na dzisiejszą sesję oraz w kaŜdą 
środę pełniła dyŜury w urzędzie gminy. 
 

Ad. pkt. 5 Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2008 rok: 
 

- opinia RIO o wykonaniu budŜetu gminy za 2008 rok 
 

Skarbnik Gminy pani Marzanna Jop odczytała sentencję uchwały Nr 35/2009 I Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 21 kwietnia 2009r.                  
w sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budŜetu Gminy Nowa Słupia za 2008 rok 
(treść uchwały stanowi załącznik Nr 3 do protokołu).  
Wymieniony wyŜej Skład postanowił zaopiniować pozytywnie przedłoŜone przez Wójta 
Gminy Nowa Słupia sprawozdania z wykonania budŜetu za 2008 rok z uwagami 
przedstawionymi w treści uzasadnienia. 
 

   - zapoznanie Rady Gminy z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Sylwester Kozłowski odczytał wniosek tejŜe Komisji              
z dnia 7 kwietnia 2009r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Nowa Słupia za 
2008 rok (treść wniosku stanowi załącznik Nr 4 do protokołu).  
Wykonanie budŜetu za 2008 rok Komisja Rewizyjna uznaje za prawidłowe i wnioskuje  
o rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy i o udzielenie absolutorium Wójtowi 
Gminy za 2008 rok.  
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- opinia RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Sylwester Kozłowski odczytał sentencję uchwały              
Nr 23/2009 I Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia                  
14 kwietnia 2009r. w sprawie opinii o wniosku komisji rewizyjnej w sprawie absolutorium.  
Wymieniony wyŜej Skład postanowił zaopiniować pozytywnie wniosek Komisji Rewizyjnej  
o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Nowa Słupia za 2008 rok (treść uchwały stanowi 
załącznik Nr 5 do protokołu).  
 

- dyskusja 
 

Na wstępie dyskusji głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz. Przypomniała, 
Ŝe poprzedni rok był dość trudny dla urzędu. Gminne Koło Platformy Obywatelskiej w Nowej 
Słupi w pierwszym półroczu ubiegłym roku zasypywało urząd gminy wnioskami o udzielenie 
informacji publicznej, niektóre składały się nawet z 600 stron i więcej. Grupa osób z tego koła 
skutecznie utrudniała pracę Wójtowi, jednak kiedy Rada Gminy wprowadziła odpłatność od 
udzielanych materiałów, zmniejszyła się liczba zapytań. Podkreśliła, Ŝe w ubiegłym roku 
rozpoczęto olbrzymią inwestycję wodociągową na Jeleniowie, której bali się poprzednicy                
i odkładali ją w czasie. Dlatego teŜ będzie głosować za udzieleniem Wójtowi absolutorium. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior stwierdził, Ŝe Wójt rozwiązywał zadania 
priorytetowe. Skupił się na inwestycjach i realizował to, co zostało zaplanowane. Na duŜą skalę 
udaje mu się pozyskiwać środki z zewnątrz. Dlatego teŜ będzie głosował za udzieleniem 
Wójtowi absolutorium. 
Radny pan Jan Marzec podkreślił, Ŝe wreszcie gmina jest porządnie zarządzana. Dotychczas 
była zaniedbywana pod względem wodociągów, kanalizacji, dróg. Rok 2008 oraz bieŜący 
przejdzie do historii jako czas, w którym jednocześnie podjęte zostały wielkie inwestycje jak 
wodociągi, kanalizacje i drogi. Mieszkańcy Rudek są zadowoleni, Ŝe wreszcie funkcjonuje tak 
jak powinien Gminny Ośrodek Kultury oraz Ŝe będą wykonywane dalsze remonty tego 
budynku. Udało się utrzymać jedyne przedszkole w gminie. Biorąc te wszystkie zasługi Wójta 
pod uwagę, będzie głosował za udzieleniem mu absolutorium. 
Radny pan Adam Gałka pochwalił Wójta za inwestycje prowadzone na terenie gminy. 
Radny pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe nigdy wcześniej nie było tyle funduszy unijnych 
co obecnie. Stwierdził, Ŝe niewątpliwie sukcesy są, ale jak miecz Damoklesa wisi nad gminą 
monstrualne zadłuŜenie. Dlatego będzie głosował przeciw udzieleniu absolutorium. 
Radny pan Sylwester Kozłowski podkreślił, Ŝe na koniec roku 2006, za poprzedniej kadencji  
zadłuŜenie gminy wynosiło 7.600.000 zł., a od początku tej kadencji do 31.12.2008r. wzrosło 
jedynie o 1,5 mln zł. Czy to jest duŜo w stosunku do 2006r. przy tych inwestycjach, które 
realizowane są w tej chwili, gdzie prawie w kaŜdej miejscowości jest coś robione? Przy 
inwestycjach potrzebny jest wkład własny. Wcześniej teŜ były do wykorzystania fundusze 
unijne – gmina Pawłów czy Łagów je wykorzystała. Nasza gmina tego wcześniej nie 
wykorzystała, dlatego teraz staramy się nadrobić wszystkie zaniedbania. Jak najbardziej jest za 
udzieleniem Wójtowi absolutorium. 
W nawiązaniu do wypowiedzi radnego Nowińskiego pan Jan Marzec stwierdził, Ŝe poprzedni 
wójtowie tej gminy spali, gdy np. Wójt Pawłowa pan Ignacy Gierada jeździł po ministerstwach 
i załatwiał fundusze dla swojej gminy. Następnie odczytał urywek wypowiedzi pana radnego 
Nowińskiego z czasów kampanii wyborczej na tą kadencję, iŜ jego zdaniem [pana 
Nowińskiego] jedynym kandydatem na Wójta, który gminę wyciągnie z kryzysu, przetnie 
gordyński węzeł długów jest pan Wiesław Gałka. Radny pan Jan Marzec podkreślił, Ŝe jeśli 
teraz Wójtowi podrzuca się i zawiązuje następne węzły, to jak ten węzeł gordyjski moŜe być 
przecięty? 
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Radny pan Kazimierz Pawlik przypomniał, Ŝe plany na budowę wodociągu w Bartoszowinach 
leŜały juŜ od 2004 roku. Jak tylko nastał na Wójta pan Wiesław Gałka ruszyły inwestycje 
wodociągowe, równieŜ w Bartoszowinach. Będzie głosował za udzieleniem absolutorium, bo                
w gminie idzie wszystko w dobrym kierunku.  
Radny pan Leszek Kulpiński powiedział, Ŝe nie chce wracać do przeszłości i porównał gminę 
do okrętu. Stwierdził, Ŝe kurs jest dobry, trzeba mocno trzymać ster i Ŝagle, dobry jest wiatr                
w postaci unijnych pieniędzy i aby było ich jak najwięcej. Spróbujmy nie patrzeć za siebie, 
kierunek – Unia Europejska. Ścigajmy tych, którzy nam uciekli przez ten czas. Będzie głosował 
za udzieleniem absolutorium Wójtowi poniewaŜ jest duŜo pozytywnych zmian. Nigdy nie da 
się wszystkim dogodzić.   
Radny pan Marian Borowiecki w nawiązaniu do udzielania informacji publicznych przez urząd 
gminy podkreślił, Ŝe jeŜeli cztery osoby na co dzień współpracujące ze sobą występują o te 
same informacje, czy nie jest to ich złośliwością i utrudnianiem pracy urzędu? Czy te osoby nie 
umieją ze sobą się porozumieć, mimo Ŝe na co dzień ze sobą współpracują? UwaŜa, Ŝe jest to 
celowe działanie. Oczywiście jest za udzieleniem Wójtowi absolutorium. 
Z-ca Wójta pan Władysław Orliński w nawiązaniu do tematu udzielania informacji publicznych 
poinformował, Ŝe na następnej sesji zapozna Radę Gminy z uzasadnieniem wyroku Sądu 
Okręgowego w Kielcach odnośnie wygranej przez gminę sprawy dotyczącej informacji 
publicznych.   
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Rafał Piasecki przyznał, Ŝe rzeczywiście nasza gmina 
jest specyficzna oraz Ŝe podoba mu się sposób rządzenia nią przez Wójta Gałkę. UwaŜał, Ŝe 
nadal powinien mieć twardą rękę, nawet czasami do poskromienia rady. Wójt Gałka w bardzo 
dobry sposób prowadzi gminę. Sprawy idą w dobrym kierunku i my, jako radni powinniśmy 
dołoŜyć wszelkich starań, by Wójtowi w tym pomóc min. poprzez rozmowy z mieszkańcami, 
wspólne rozmowy między sobą. Jest za udzieleniem Wójtowi absolutorium. 
Radny pan Sylwester Kozłowski podniósł, Ŝe wszyscy widzą w jakich warunkach władza ma 
wykonywać swoje zadania - ciągle mówi się tylko o skargach i sądach.     
Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz zamknęła dyskusję w tym punkcie obrad. 
  
Ad. pkt. 6 Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium 
 

Projekt uchwały Nr III/23/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie 
udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Nowa Słupia za 2008 rok odczytał 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Jerzy Domański, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior, 
p. Ewa Guz, p. Ryszard Karpiński, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski,  p. Leszek 
Kulpiński, p. Jan Marzec, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik, p. Rafał Piasecki,                 
p. Jerzy Roman.  
przeciw – 1 radny: p. Zenobiusz Nowiński  

wstrzymało się – 0  
 

W wyniku głosowania uchwała Nr III/23/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 
2009r została przyjęta przy jednym głosie przeciw. 
 

Oklaskami przyjęto udzielenie panu Wiesławowi Jerzemu Gałce absolutorium za 2008 rok. 
Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz w imieniu wszystkich obecnych na sali złoŜyła 
Wójtowi gratulacje. 

 

W tym miejscu obrad głos zabrał Wójt Gminy pan Wiesław Jerzy Gałka. Podziękował radnym 
za głosowanie. Nie ukrywał, Ŝe róŜny jest udział kaŜdego w realizacji budŜetu. Jest jednak 
jeden radny, który nie ma Ŝadnego pozytywnego udziału w realizacji tego budŜetu. Tym 
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radnym jest pan Zenobiusz Nowiński. Podkreślił, Ŝe sytuacja w gminie nie była i nadal nie jest  
łatwa. Oprócz licznych wniosków pisanych przez te same osoby, zasypywanie nas tymi 
wnioskami w sposób wyjątkowo destrukcyjny, to jeszcze gmina nie była przygotowana do 
przyjmowania środków. Nadal opracowujemy dokumentację na budowę wodociągów, 
kanalizacji, które juŜ dawno powinny być wykonane. Dopiero w tym roku otwiera się cała 
plejada do pozyskiwania środków. W dalszej swej wypowiedzi zadał pytanie, czy kiedykolwiek 
wcześniej gmina realizowała tyle inwestycji co obecnie i to na taką skalę? A były czasy, gdzie 
na wodę pieniądze same się garnęły. Mało tego – pojawiło się zadłuŜenie gminy na ponad           
7 mnl zł., a gmina była w połowie niezwodociągowana. Teraz jest 9 mln. zł i bardzo nad tym 
ubolewa. Dzisiaj, gdy tylko wygospodarujemy jakiekolwiek środki własne, przeznaczamy je na 
spłatę zobowiązań. Bierzemy kredyt tylko na te prace, które mają szanse dofinansowania. 
Podziękował za dotychczasowe wsparcie. Stwierdził, Ŝe wchodzimy teraz w fazę wielu 
inwestycji w róŜnych dziedzinach, o róŜnym znaczeniu, o rozmaitej wartości. Dlatego teŜ 
wsparcie, pomoc sołtysów, kierowników a szczególnie radnych oraz zaangaŜowanie 
pracowników jest bardzo konieczna, niemal niezbędna. W ten sposób będziemy realizować 
inwestycje, które powinny być zrealizowane duŜo wcześniej, naprawiać błędy poprzedników 
(przykład: 12 letnia oczyszczalnia ścieków w Starej Słupi podlega juŜ likwidacji). Mało tego – 
opinia o Nowej Słupi jest fatalna. Ciągłe są tylko przesłuchiwania wyjaśniania, odpisywania. 
Wokół tej złej atmosfery w Nowej Słupi Wójt działa naprawdę dobrze, na szczęście wszystko 
łagodzi.         
 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca Rady Gminy ogłosiła przerwę trwającą w godz. 11.45 – 
12.05. 
 

Ad. pkt. 7 Podjęcie uchwał:  
 

- w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Guz wyjaśniła, Ŝe wszystkie projekty przedstawione na 
dzisiejszą sesję zostały omówione na posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy. 
 

Wprowadzenia do niniejszego projektu uchwały dokonała pani Marzanna Jop – Skarbnik 
Gminy. 
Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr III/24/09 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 13 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Jerzy Domański, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior,          
p. Ewa Guz, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Jan Marzec, p. Zenobiusz 
Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, p. Jerzy Roman.                
Nieobecni: radny R. Karpiński i L. Kulpiński. 
przeciw – 0 

wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr III/24/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 
2009r została przyjęta. 

 

- w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
 

Wprowadzenia do niniejszego projektu uchwały dokonała pani Marzanna Jop – Skarbnik 
Gminy. 
Radny pan Adam Gałka był za obniŜeniem proponowanej kwoty 2.500 zł na kwotę 2.000 zł., 
natomiast radni: pan Jerzy Roman, pan Jan Marzec, pan Rafał Piasecki, pani Ewa Guz i sołtys 
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pan Józef Świetlik w swych wypowiedziach podkreślali, Ŝe to jest tragedia ludzka i kwota 
2.500 zł nie jest za wysoka. 
Innych uwag czy teŜ pytań do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr III/25/09 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Jerzy Domański, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior,          
p. Ewa Guz, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński, p. Jan 
Marzec, p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, 
p. Jerzy Roman.                
Nieobecny radny R. Karpiński. 
przeciw – 0 

wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr III/25/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 
2009r została przyjęta jednogłośnie. 

 

- w sprawie upowaŜnienia Wiesława Gałki Wójta Gminy Nowa Słupia do zawarcia 
umów partnerskich ze Stowarzyszeniem „Lokalna Grupa Działania – Wokół Łysej 
Góry” na realizację przedsięwzięć pn. „IV Jarmark Świętokrzyski” i „V Jarmark 
Świętokrzyski” stanowiących część projektu pn. „Moc Świętego KrzyŜa – kampania 
promocyjna produktów turystycznych wokół Świętego KrzyŜa” 

 

Wprowadzenia do niniejszego projektu uchwały dokonała pani Agnieszka Popczyk-
Borowiecka – Dyrektor Gminnego Domu Kultury w Nowej Słupi z/s w Rudkach. 
Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr III/26/09 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie upowaŜnienia Wiesława Gałki 
Wójta Gminy Nowa Słupia do zawarcia umów partnerskich ze Stowarzyszeniem „Lokalna 
Grupa Działania – Wokół Łysej Góry” na realizację przedsięwzięć pn. „IV Jarmark 
Świętokrzyski” i „V Jarmark Świętokrzyski” stanowiących część projektu pn. „Moc Świętego 
KrzyŜa – kampania promocyjna produktów turystycznych wokół Świętego KrzyŜa”. 
Głosowanie: 
za – 14 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Jerzy Domański, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior,          
p. Ewa Guz, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński, p. Jan 
Marzec, p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, 
p. Jerzy Roman.                
Nieobecny radny R. Karpiński. 
przeciw – 0 

wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr III/26/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 
2009r została przyjęta jednogłośnie. 

 

- w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2009r 
 

Wprowadzenia do niniejszego projektu uchwały dokonała pani Marzanna Jop – Skarbnik 
Gminy. Wyjaśniła, jakie zmiany i z jakich przyczyn zostały wprowadzone. 
Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr III/27/09 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie zmian w budŜecie gminy na 
2009r. 
Głosowanie: 
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za – 14 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Jerzy Domański, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior,          
p. Ewa Guz, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński, p. Jan 
Marzec, p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, 
p. Jerzy Roman.                
Nieobecny radny R. Karpiński. 
przeciw – 0 

wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr III/27/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 
2009r została przyjęta jednogłośnie. 
 

W tym miejscu obrad za pozwoleniem Przewodniczącej Rady Gminy pani Ewy Guz głos 
zabrały 2 mieszkanki gminy Bodzentyn (ze wsi Śniadka) odnośnie projektu skierowanego do 
osób (rolników), które chcą załoŜyć agroturystykę bądź zająć się turystyką wiejską na terenie 
gmin Bodzentyn i Nowa Słupia. Jest to 40 godzinne bezpłatne szkolenie (5 dni w miesiącu). 
Kończy się ono uzyskaniem certyfikatu, który uprawnia tę osobę do korzystania z funduszy 
unijnych i do działalności agroturystycznej. Pierwsze szkolenie zaczyna się 14 maja br. (grupa 
10-osobowa) w godz. od 9.00 do 16.00 w gospodarstwie agroturystycznym „Pod Bukiem” w 
Śniadce, gm. Bodzentyn. Serdecznie zapraszają do uczestnictwa w tym szkoleniu. Szkolenia 
będą trwały przez 4 miesiące, do końca sierpnia br. 
 

- w sprawie zamiany gruntów niezabudowanych będących w wieczystym uŜytkowaniu 
Gminy Nowa Słupia 

 

Radny pan Zenobiusz Nowiński zadał pytanie czy z tej drogi oprócz pana Skrabacza będą 
korzystały w sposób nieograniczony inne osoby.  
Radny pan Henryk Gąsior poinformował, Ŝe trzech właścicieli tych działek wyrazili zgodę na 
przedstawione tą uchwałą propozycje. Zamiana ta jest z korzyścią dla kaŜdego z nich. 
Radny pan Jan Marzec podkreślił, Ŝe jest to bardzo dobre rozwiązanie. Samochody cięŜarowe 
(tzw. dłuŜyce) nie mieściły się z transportem z firmy pana Ryszarda Iwana i wjeŜdŜały na 
chodniki dla pieszych. A teraz problem ten będzie rozwiązany. 
Innych uwag czy teŜ pytań do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr III/28/09 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie zamiany gruntów 
niezabudowanych będących w wieczystym uŜytkowaniu Gminy Nowa Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 13 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Jerzy Domański, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior,          
p. Ewa Guz, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński, p. Jan 
Marzec, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, p. Jerzy Roman.                
Nieobecny radny R. Karpiński. 
przeciw – 0 

wstrzymało się – 1 radny p. Zenobiusz Nowiński,    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr III/28/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 
2009r została przyjęta przy jednym głosie wstrzymującym się. 

 

- w sprawie uchylenia uchwały Nr V/42/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia                       
7 października 2008r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu 
nieograniczonego gruntów niezabudowanych stanowiących własność Gminy Nowa Słupia 

 

Wójt Gminy pan Wiesław Jerzy Gałka wyjaśnił, Ŝe uchwałę tą podejmuje się na wnioski 
mieszkańców Nowej Słupi, którzy są przeciwni realizacji uchylanej uchwały. 
Uwag czy teŜ pytań do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr III/29/09 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie uchylenia uchwały Nr V/42/08 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy 
w drodze przetargu nieograniczonego gruntów niezabudowanych stanowiących własność 
Gminy Nowa Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Jerzy Domański, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior,          
p. Ewa Guz, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński, p. Jan 
Marzec, p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, 
p. Jerzy Roman.                
Nieobecny radny R. Karpiński. 
przeciw – 0 

wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr III/29/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 
2009r została przyjęta jednogłośnie. 

 

- w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej, sposobu jej poboru, określenia 
inkasentów oraz wynagrodzenia za pobór tej opłaty   

 

Wprowadzenia do niniejszego projektu uchwały dokonał Wójt Gminy pan Wiesław Jerzy 
Gałka. 
Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr III/30/09 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie ustalenia wysokości stawek 
opłaty targowej, sposobu jej poboru, określenia inkasentów oraz wynagrodzenia za pobór tej 
opłaty.   
Głosowanie: 
za – 13 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Jerzy Domański, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior,          
p. Ewa Guz, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński, p. Jan 
Marzec, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, p. Jerzy Roman.                
Nieobecny radny R. Karpiński. 
przeciw – 0 

wstrzymało się – 1 radny p. Zenobiusz Nowiński,    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr III/30/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 
2009r została przyjęta przy jednym głosie wstrzymującym się. 

 

- w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej między Gminą Nowa Słupia                       
w Rzeczypospolitej Polskiej a Miastem Csengele w Republice Węgierskiej 

 

Wprowadzenia do niniejszego projektu uchwały dokonała Przewodnicząca Rady Gminy pani 
Ewa Guz. 
Radny pan Zenobiusz Nowiński zadał pytanie, czy przeprowadzono symulację ile taka 
współpraca będzie nas kosztowała w ciągu roku. 
Odnosząc się do tego zapytania Wójt Gminy pan Wiesław Jerzy Gałka stwierdził, Ŝe taka 
współpraca jest na skalę międzynarodową, a o kosztach będziemy mówić, gdy ustalone będą 
ramy tej współpracy. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr III/31/09 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie nawiązania współpracy 
partnerskiej między Gminą Nowa Słupia w Rzeczypospolitej Polskiej a Miastem Csengele w 
Republice Węgierskiej 
Głosowanie: 
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za – 14 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Jerzy Domański, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior,          
p. Ewa Guz, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński, p. Jan 
Marzec, p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, 
p. Jerzy Roman.                
Nieobecny radny R. Karpiński. 
przeciw – 0 

wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr III/31/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 
2009r została przyjęta jednogłośnie. 

 

- w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Nowa Słupia                  
w Rzeczypospolitej Polskiej a XX Dzielnicą Budapesztu w Republice Węgierskiej 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr III/32/09 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 2009r. w sprawie nawiązania współpracy 
partnerskiej pomiędzy Gminą Nowa Słupia w Rzeczypospolitej Polskiej a XX Dzielnicą 
Budapesztu w Republice Węgierskiej. 
Głosowanie: 
za – 14 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Jerzy Domański, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior,          
p. Ewa Guz, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński, p. Jan 
Marzec, p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, 
p. Jerzy Roman.                
Nieobecny radny R. Karpiński. 
przeciw – 0 

wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr III/32/09 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 29 kwietnia 
2009r została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. pkt. 8 Interpelacje i zapytania radnych 
 

Radny pan Jerzy Roman zwrócił się z prośbą o: 
- postawienie znaku drogowego „zakaz wjazdu samochodów cięŜarowych” na drodze 
powiatowej Włochy – Wieloborowice (zbyt wąski, głęboki wąwóz), 
- zamontowanie lustra drogowego przy zakręcie wjazdu do wąwozu na Włochach, 
- wysypanie Ŝwirem ok. 400 m końcówki drogi powiatowej Włochy – Wieloborowice, 
- wycięcie krzaków przy drodze dojazdowej do pól (odbiegającej od drogi powiatowej), 
- wymianę pokładu mostu na rzece Pokrzywianka na drodze powiatowej w Skałach 

(spróchniały). 
Radny pan Leszek Kulpiński zadał pytanie, czy byłaby moŜliwość podpiąć miejscowości 
Jeziorko i Dębno do oczyszczalni w Rudkach tuŜ po jej rozbudowie i modernizacji. Jeśli nie, to 
prosi o informację, czy podjęto juŜ kroki odnośnie prac projektowych budowy oczyszczalni 
ścieków dla miejscowości Dębno i Jeziorko.  
Radny pan Marian Borowiecki poprosił o informację jak się przedstawia sprawa przebudowy 
drogi wojewódzkiej (łącznie z budową chodników) na odcinku z Bostowa do Nowej Słupi. 
Radny pan Adam Gałka odczytał wydruk ze strony internetowej gm. Morawica na temat 
moŜliwości dołączenia się gmin do miasta Kielce celem złoŜenia wspólnego wniosku o 
dofinansowanie zakupu przez mieszkańców kolektorów słonecznych bądź pomp ciepła w 
ramach Polsko-Szwajcarskiego Programu Współpracy. Podkreślił, Ŝe taka informacja powinna 
się ukazać na stronie internetowej naszej gminy. 
Radny pan Leszek Kulpiński zadał pytanie, do kiedy musi składać do Wójta wnioski odnośnie 
propozycji dróg do ich modernizacji w ramach „Schetynówki” na rok 2010. 
Rana pani Ewa Pastuszyńska zwróciła się z prośbą o: 
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- zamontowanie progu zwalniającego na ul. Świętokrzyskiej w Nowej Słupi w okolicy zakrętu 
do Ośrodka Zdrowia w Nowej Słupi, 
- domontowanie 2 lamp oświetleniowych na ul. Łazy w Nowej Słupi do p. Stępień ( są juŜ dwa 
słupy energetyczne). 
Następnie zgłosiła, Ŝe w trakcie zajęć na boisku szkolnym w Nowej Słupi, ul. Szkolna piłka 
bardzo często wykopywana jest na ulicę, co stwarza niebezpieczeństwo dla pieszych i 
pojazdów. W związku z tym zadała pytanie, kiedy rusza budowa hali sportowej w Nowej Słupi. 
Radny pan Kazimierz Pawlik zadał pytanie, kiedy zostanie podłączona woda do nowo 
powstałego wodociągu w Bartoszowinach. 
Radny pan Sylwester Kozłowski zadał pytanie czy jest moŜliwość, aby jeszcze w tym roku 
została wykonana droga w Mirocicach. 
Do powyŜszych wystąpień odniósł się Wójt Gminy pan Wiesław Jerzy Gałka.  
Wyjaśnił, Ŝe: 
- w sprawie drogi powiatowej w Skałach - wystosujemy wniosek o jej modernizację, 
 - w sprawie zamontowania nowego lustra drogowego - odstępujemy od ich zamontowania, 
poniewaŜ te dotychczas zmontowane nie spełniają swojej roli (są juŜ uszkodzone                              
i zdewastowane), 
- w sprawie rozwiązania problemu oczyszczalni ścieków dla Jeziorka i Dębna – jesteśmy teraz 
na etapie analizy czy będziemy w przyszłości budować oczyszczalnię dla Dębna i Jeziorka czy 
teŜ jednak będzie moŜliwy przesył ścieków z tych miejscowości do oczyszczalni w Rudkach po 
jej modernizacji, 
- w sprawie zgłaszania dróg w ramach „Schetynówki” – gmina ma czas do końca września br 
zgłosić Wojewodzie wykaz tych dróg, natomiast do gminy juŜ teraz moŜna składać propozycje 
w tym zakresie, 
- w sprawie przebudowy drogi wojewódzkiej (łącznie z budową chodników) na odcinku                  
z Bostowa do Nowej Słupi – mając na względzie sprawę budowy obwodnicy oraz sprawę 
modernizacji drogi wojewódzkiej z Ostrowca do Starej Słupi i od Huty Koszary do Rynku              
w Nowej Słupi, rozmowa z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach w sprawie 
modernizacji drogi wojewódzkiej Starachowice – Nowa Słupia została odłoŜona na czerwiec 
br., 
- w sprawie informacji na temat moŜliwości dofinansowania zakupu przez mieszkańców 
kolektorów słonecznych (tzw. solarów) – nie ma sensu na razie przekonywać mieszkańców 
póki nie ma źródeł finansowania. Na dzień 20 marca br. u nas nie było Ŝadnego wniosku, 
natomiast  kiedy zaczęły wpływać wnioski, nasza gmina złoŜyła do Kielc wniosek na kwotę 
1.000.000 zł., bo tylko Kielce (jako największa aglomeracja) mogły złoŜyć wniosek w ramach 
Polsko- Szwajcarskiego Programu Współpracy. Nasz wniosek zaakceptowany jest na 500.000 
zł. Morawicy łatwiej było umieścić na stronie internetowej taką informację, gdyŜ Morawica, 
Piekoszów, Górno, Sitkówka-Nowiny tworzą aglomerację miejską z Kielcami – działają 
wspólnie pod jednym szyldem. Wójt dodał, Ŝe dopóki nie będzie miał źródeł finansowania, nie 
ma mowy, aby kogokolwiek do tego przekonywał. Natomiast wnioski, które sami mieszkańcy z 
własnej inicjatywy składają gmina przyjmuje. Są one rejestrowane oraz kompletowane i jeśli 
poza mechanizmem szwajcarskim pojawią się inne źródła finansowania, to wszystkie te 
wnioski będą rozpatrywane. Jeśli się okaŜe, Ŝe wnioski te będą kwotowo jeszcze za małe, to 
damy ogłoszenie (juŜ wtedy z odpowiedzialnością) Ŝe prowadzimy nabór wniosków, 
-  w sprawie domontowania 2 lamp oświetleniowych na ul. Łazy w Nowej Słupi do p. Stępień – 
wniosek jest zasadny. Najpierw wykonana zostanie droga na ul. Łazy, a później moŜe jeszcze 
w ramach modernizacji oświetlenia, uda się domontować 1-2 lampy, 
- podłączenie wody do Bartoszowin – jutro ma spotkanie w Bielinach w tej sprawie. Będzie 
rozmawiał takŜe o moŜliwościach zakupu wody z wodociągu w Bielinach. Początkowe 
propozycje cenowe zakupu wody były dość wysokie, dlatego teŜ podchodzi do tego w wielką 
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ostroŜnością. Będzie starał się, aby cena zakupu wody dla Bartoszowin była w miarę do 
przyjęcia, 
- droga gminna w Mirocicach – nie wie czy uda się ją wykonać jeszcze w tym roku; jesteśmy    
w trakcie kompletowania dokumentacji, 
- w sprawie wymiany pokładu mostu na rzece Pokrzywianka – będziemy musieli sprawdzić 
jego stan techniczny i przeanalizować czy uda się zmieścić koszty z tym związane w budŜecie 
na przyszły rok, 
- w sprawie daty rozpoczęcia budowy hali sportowej w Nowej Słupi – pierwotnie otwarcie ofert 
miało nastąpić 15.04.2009r., przedłuŜone zostało do 30.04.2009r. Ze względu na 
zainteresowanie firm tą inwestycją dziś podpisał zmianę tego terminu na 06.05.2009r. Jeśli 
oferty będą do zaakceptowania, to około 10 czerwca moŜemy liczyć na podpisanie umowy               
w tym zakresie.  
 

Ad. pkt. 9 Wolne wnioski i informacje 
 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz poinformowała, Ŝe wpłynęło do niej 
postanowienie z Prokuratury Rejonowej w Ostrowcu Św. o odmowie wszczęcia śledztwa.                       
Przypomniała, jak to na dwóch sesjach w roku ubiegłym radny pan Nowiński twierdził, Ŝe ma 
na nią dokumenty świadczące, Ŝe dokonała przestępstwa i Ŝe się wkrótce zacznie. Po nowym 
roku do urzędu wpłynęło pismo, aby wyjaśnić charakter pobytu pani Ewy Guz w Irlandii oraz 
fakt przeprowadzenia przez nią w tym czasie zajęć nauczania indywidualnego. Wójt musiał 
udzielać wyjaśnień, Ŝe był to wyjazd słuŜbowy.  
W związku z tym odczytała najwaŜniejsze urywki z ww. postanowienia. Podkreśliła, Ŝe chodzi 
tu nie tylko o osobę Ewy Guz, ale o pełnioną przez nią funkcję Przewodniczącej Rady Gminy, 
która według min. radnego Nowińskiego doprowadziła do popełnienia przestępstwa. Dlatego 
teŜ, pozwoliła sobie zapoznać obecnych tu na sali ww. postanowieniem, które w swej treści 
uzasadnienia nie znajduje znamion zarzucanego jej czynu. Zwracając się do pana Nowińskiego 
zadała pytanie jak trzeba nienawidzić Przewodniczącą Rady, Wójta Gminy, jego Z-cę czy teŜ 
niektórych radnych, którzy reprezentują naszą gminę, Ŝeby dopuszczać się do takich posunięć. 
Jako radny powinien pracować dla dobra tej gminy, a nie systematycznie w prasie i innych 
środkach masowego przekazu ją opluwać. 
Radny pan Zenobiusz Nowiński odnosząc się do ww. wystąpienia stwierdził, Ŝe sprawa ta nie  
jest jeszcze zamknięta i są trzy następne sprawy świadczące przeciwko pani Ewie Guz – 
Przewodniczącej Rady Gminy. Dodał takŜe, Ŝe podtrzymuje swoje wystąpienia na sesjach w 
czerwcu i grudniu ubiegłego roku. 
Sołtys sołectwa miejscowości Skały pan Marian Dziółko zwrócił się z prośbą o: 
- oczyszczenie rowów (wyłoŜone płytami) na wsi Skały, 
- wykonanie drogi od pana Sadraka w górę oraz do kamieniołów na Skałach. 
Sołtys sołectwa Sosnówka pan Jerzy Sitek zadał pytania: 
-  czy nie moŜna byłoby podłączyć się do słupów energetycznych po drugiej stronie drogi na 
Sosnówce – Cegielni i zamontować tam kilka lamp oświetlenia ulicznego, 
- czy będą zakupione materiały na ocieplenie zewnętrznej elewacji budynku remizy OSP                 
w Sosnówce. 
Ponadto poprosił o połoŜenie 15 m masy drogowej na krzyŜówce w Sosnówce w pobliŜu                  
p. Kędzierskiego. 
Sołtys sołectwa Jeziorko pan Józef Świetlik złoŜył podziękowanie za wysypanie tłuczniem 
drogi w Jeziorku – Zarzecze oraz zwrócił się z prośbą o: 
- wycięcie gałęzi przy poboczach drogi na odcinku od początku wsi Jeziorko w kierunku 
Dębna, 
- interwencję u Kierownika Obwodu Drogowego Powiatowego Zarządu Dróg w Łagowie p. 
Płaziaka w sprawie oczyszczenia przepustu w Jeziorku koło posesji pana Sikory. 




































